
 

Moja procjena rizika 

Iako nisam kompetentan da uradim kompletnu ekološku procjenu stanja u našem gradu, ipak 
želim da dam  svoj mali doprinos. Moj predmet  interesovanja je rijeka Železnica, a konkretna tačka 
nalazi se u blizini predzadnjeg mosta, prije ulivanja rijeke u more. Mjesto je dakle blizu kružnog 
toka i vrlo je prometno. 

Glavni problem je otpad koja rijeka donosi i koji se zbog mosta i ravnijeg dijela terena 
gomila, praveći još veći otpad. Prvi problem je ekološki - zbog raspadanja otpadaka, neprijatnih 
mirisa i mogućnosti zaraza. Drugi problem je narušavanje estetskog izgleda našega grada, jer je na 
meti posmatrača koji upravo ulaze u njega.  

Imao sam tu sreću da prisustvujem čišćenju rijeke koje su platili i sproveli žitelji koji žive i 
rade u blizini pomenutog mosta. Mislim da to predstavlja jedan za naše uslove, može se reći, i 
nesvakidašnji primjer. Zbog toga i ja dajem maleni doprinos -  prikaz stanja na licu mjesta, gdje se 
može vidjeti znatna promjena usled čisćenja korova i većeg kabastog otpada. Mislim da je ovako i 
umanjena opasnost da se novi otpad ponovo nagomilava i uvećava. Zahvaljujući učestalijim 
padavinama, vodostaj rijeke je narastao, pa je tako voda sprala prljavštinu učinivši da ovaj dio 
rječnog korita ponovo zasija.  

Dobio sam i informaciju od strane ljudi koji su ovo preduzeli da će se u skladu sa njihovim 
mogućnostima proširiti prostor koji će biti očišćen. Ovo je svakako njihov uspjeh, a nama ostalima 
lijep primjer da se i mi pozabavimo sličnim aktivnostima, i ne čekamo da nam neko drugi rješava 
slične probleme, kada to možemo da uradimo sami. U prilogu slike sa lica mjesta.  

          

RIJEKA KOJA NAS OPOMINJE DA TREBAMO IMATI EKO-SVIJEST 


